
П Р О Т О К О Л
№ 54

от заседание, състояло се на  03.11.2009 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева,  Анюта  Асенова,  Георги  Стоименов,   ,  Мая 
Вапцарова,  доц.  д-р Райна Николова.                
ОТСЪСТВАЛИ: Бойчо  Кулински, доц. д-р Маргарита Пешева, Мария Стефанова, 
Милен Вълков. 

ДНЕВЕН РЕД:

1. Приемане на Отчет за дейността на СЕМ през м. октомври 2009г. Докладва 
доц. Маргарита Пешева.

2. Докладна записка от  дирекция “Лицензиране и  регистриране”.  Докладва 
Емилия Станева. 

1. Докладна  записка  от  Златка  Георгиева  относно  проведена  процедура  за 
доставка на лентово устройство.

2. Докладни записки от дирекция Правни дейности относно установени 
административни нарушения. Докладват Златка Георгиева, Калина 
Чавдарова и Доротея Петрова.

3. Проект на писмо-отговор до Министъра на правосъдието. Докладва 
Доротея Петрова.

4. Отчет  на  фирма  “Уеб  системи”  относно  състоянието  на  интегрираната 
система  за  мониторинг  за  м.  Октомври 2009г.  Докладва Иван Крусев  и 
Виктор Проданов.

5. Представяне  на  решение  на  МС  на  Р  България  за  одобряване  на 
тригодишната бюджетна прогноза за периода 2010-2012г. докладва Спаска 
Янева.

6. Вземане  на  решение  за  назначаване  на  главния  секретар  на  СЕМ  г-н 
Пламен  Суруджийски   на  постоянен  трудов  договор.  Докладва  доц. 
Маргарита Пешева.

7. Обсъждане на становище на СЕМ относно проект за решение на МС за 
одобряване на доклада на заместник-министър председателя и министър на 
финансите  г-н  Симеон  Дянков  и  на  министъра  на  транспорта, 
информационните технологии и съобщенията за оптимизиране на състава 
на независимите регулаторни органи. Докладва доц. Маргарита Пешева.

8. Предложение  от Мария Стефанова, член на СЕМ относно писмо до ЕПРА 
във връзка с  възможни промени в състава и мандатността на СЕМ като 
независим и специализиран орган. 

9. Обсъждане на проекти на писма от СЕМ до Президента на Р България г-н 
Георги Първанов и премиера на Р България г-н Бойко Борисов с молба за 
среща  на  СЕМ  за  обсъждане  на  проблемите,  отнасящи  се  до 
цифровизацията  и  до  въвеждането  на  ДАВМУ  в  ЗРТ.  Докладва  доц. 
Маргарита Пешева. 
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10. Проект на писмо до Министъра на културата относно приемането от МС на 
актуализираната Тарифа за таксите. Докладва доц. М.Пешева.

11. Информация за проведена работна среща с ръководството на „Нова 
телевизия”. Докладва доц. Маргарита Пешева

Начало на заседанието  11,00 часа, водено от Маргарита Пешева, председател на 
СЕМ,  гл. експерт протоколист – Михаела Йоргова 

Мая  Вапцарова, заместваща председателя на СЕМ, откри заседанието и предложи 
за обсъждане дневния ред. 

СЕМ  прие  дневния  ред  с  5  гласа  „за”  със  следните  промени:  отложи 
разглеждането на т.1, т. 4, т. 9, т. 10 и т. 11.

ПО ТОЧКА „ПЪРВА”: 

Точката бе отложена.

ПО ТОЧКА „ВТОРА”:

По докладна от дирекция „Лицензиране и регистриране” (изх. № 30- 04-
47/02.11.2009 г.) СЕМ взе решения, както следва:

По т. І – Уведомление от „Алфа радио” ООД за настъпили промени  в адреса на 
управление  и  в  органите  на  управление  на  дружеството:   СЕМ  гласува  13 
решения с  5  гласа  „за”,  с  които   изменя  адреса  на  управление  в 
правноиндивидуализиращите  белези  на  оператора  в  лицензиите   за 
радиодейност, които  дружеството  притежава,   изброени в  докладната,  както и 
определи заплащане на такса в размер на 50 лв., съгласно ТТРТД за всяка 
една лицензия; СЕМ ще впише в Публичния регистър на СЕМ, раздел Трети, 
промяна на органите на управление и лицата, упражняващи контрол върху 
оператора   (отразени в докладната). 

По  т.  ІІ  –  заявление  от  „Болкан  Нюз  Корпорейшън”  ЕАД  за  регистрация  за 
телевизионна програма с марка  btv Cinema: СЕМ взе решение с 5 гласа „за” да 
даде на кандидата 7-дневен срок за отстраняване на констатираните недостатъци 
(на основание чл.125а, ал. 5 във връзка с чл. 112, ал. 2 от ЗРТ, подробно изложени в 
докладната).

По т. ІІІ –  заявление. от Община Севлиево,  за регистрация, като радиооператор: 
СЕМ  взе  решение  с  5  гласа  „за”  да  даде  на  кандидата  7-дневен  срок  за 
отстраняване  на  констатираните  недостатъци  (на  основание  чл.125а,  ал.  5  във 
връзка с чл. 112, ал. 2 от ЗРТ. 

По т. ІV –  заявление. от Община Смолян   за регистрация, като радиооператор - 
СЕМ  взе  решение  с  5  гласа  „за”  да  даде  на  кандидата  7-дневен  срок  за 
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отстраняване  на  констатираните  недостатъци  (на  основание  чл.125а,  ал.  5  във 
връзка с чл. 112, ал. 2 от ЗРТ.

По  т.  V –  уведомление от  регистрираният  телевизионен  оператор  „ПОПОВО 
КАБЕЛ” ООД:  СЕМ взе  решение с  5  гласа  „за”,  по силата  на което да  бъде 
отразено в Публичния регистър настъпилото изменение. 
По т. VІ  - уведомително писмо от „Балкан Българска Телевизия  „ЕАД, с което 
телевизионният оператор уведомява за промяна в логото на програма ВВТ:  СЕМ 
взе решение с 5 гласа „за”,  по силата на което длъжностни лица от  дирекция 
„Лицензиране  и  регистриране” да  отразят  промяната  в  раздел  Първи  на 
Публичния регистър на СЕМ.
По т. VІІ – постъпила  молба  от ЕТ „ВЕС – ЕМИЛИЯ ВАСИЛЕВА” за предсрочно 
прекратяване  на  лицензия  за  радиодейност  441-00363/  05.07.2001  г.:  СЕМ  взе 
решение с 5 гласа „за” да прекрати предсрочно лицензия за радиодейност 441-
00363/  05.07.2001 г. и  да  заличи програмата от Публичния регистър,  раздел 
Трети.
По т. VІІІ – писма от КРС:

1) изпраща по компетентност заявление от „РАДИО 1” ООД за изменение 
на  разрешение  за  осъществяване  на електронни  съобщения  01359/ 
20.02.2009 г. за град Велинград –  СЕМ ще  изпрати писмо до КРС, с 
което да се изискат данните на изменените технически параметри, 
за да може Съветът да постанови своя акт.

2) изпраща по компетентност заявление от „ИНФОПРЕС  И  КО” 
ЕООД за  изменение  на  разрешение  за  осъществяване  на  електронни 
съобщения 01576/ 17.09.2009 г. за град Сливен – СЕМ постанови решение 
с 5 гласа „за”, с което не възразява срещу изменението на разрешение 
01576// 17.09.2009 г. за град Сливен (на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ 
във връзка с чл. 30, т. 12 от ЗЕС).
3) изпраща по компетентност заявление от БНТ за изменение на
разрешение за осъществяване на електронни съобщения 0758/ 21.07.2008 г. 
–  СЕМ постанови решение с 5 гласа „за”,  с което  не възразява срещу 
изменението на разрешение 0758/ 21.07.2008 г.
4) Постъпило е писмо от Комисията за регулиране на съобщенията с  вх.  № 
10-00-54/26.10.2009 г. с  искане  за  разглеждане  и произнасяне  по 
компетентност от Съвета за електронни медии относно:

4.1. изменение на притежаваното от „РАДИОКОМПАНИЯ СИ ДЖЕЙ” ООД, 
ЕИК 131117650,  разрешение  №  00125/10.04.2008  г.  за  ползване  на 
индивидуално  определен  ограничен  ресурс  –  радиочестотен  спектър  за 
осъществяване  на  електронни  съобщения  чрез  електронна  съобщителна 
мрежа за наземно аналогово радио разпръскване на територията на град Стара 
Загора - СЕМ постанови решение с 5 гласа „за”, по силата на което: дава 
съгласие за изменение на разрешение № 00125/10.04.2008 г. за ползване на 
индивидуално  определен  ограничен  ресурс  –  радиочестотен  спектър  за 
осъществяване  на  електронни  съобщения  чрез  електронна  съобщителна 
мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на територията на град Стара 
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Загора в съответствие с предложения от КРС проект (на основание чл.32, ал.1, 
т.18 от ЗРТ във връзка с чл.30, т.12 от ЗЕС).
4.2.  изменение на притежаваното от  „ДАРИК РАДИО” АД,  разрешение № 
00760/21.07.2008 г. за ползване на индивидуално определен ограничен ресурс 
–  радиочестотен  спектър  за  осъществяване  на  електронни  съобщения  чрез 
електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово радио разпръскване на 
територията на Република България -  СЕМ  постанови решение с 5 гласа 
„за”, по силата на което: дава   съгласие за изменение на разрешение № 
00760/21.07.2008 г. за ползване на индивидуално определен ограничен ресурс 
–  радиочестотен  спектър  за  осъществяване  на  електронни  съобщения  чрез 
електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на 
територията  на Република България в съответствие с предложения от КРС 
проект (на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ във връзка с чл.30, т.12 от ЗЕС).
4.3 отправя искане за становище и допълнение по препратено с писмо вх. № 
10-00-54/ 26.08.2009 г.  заявление с вх. на КРС № 18-00-244/13.08.2009 г. за 
изменение  на  притежаваното  от  „РАДИО КОНТАКТ  БЪЛГАРИЯ” ЕООД 
разрешение № 00558/17.06.2008 г.  за територията на град Смолян  -  СЕМ 
постанови решение с 5 гласа „за”, с което да се допълни решение № 354/ 
08.09.2009  г.  на  СЕМ, с  което  да се  даде съгласие  за  изменение  на 
Приложение  2  от  разрешение  №  00558/17.06.2008   г.  за  ползване  на 
индивидуално  определен  ограничен  ресурс  –  радиочестотен  спектър  за 
осъществяване  на  електронни  съобщения  чрез  електронна  съобщителна 
мрежа  за  наземно  аналогово  радиоразпръскване  на  територията  на  град 
Смолян (на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ във връзка с чл.30, т.12 от 
ЗЕС). 

СЕМ обсъди докладна записка от дирекция „Лицензиране и регистриране” (изх. № 
30-04-48/02.11.2009 г.)  относно въпроси,  свързани с процедурата  по издаване на 
лицензия за  телевизионна дейност за национални и регионални програми, които 
могат да бъдат разпространявани чрез електронна съобщителна мрежа за наземно 
цифрово радиоразпръскване,  Емилия Станева е разгледала в докладната етапите, 
през които преминава тази процедура. Предложила е примерен график за етапите 
за  обявяване  на  тези  процедури  –  за  национална  и  съответно  за  лицензиите  с 
регионален обхват.  Постави въпрос във връзка със записаното в  ЗРТ изискване 
към  кандидати,  които  вече  са  регистрирани  в  Публичния  регистър  на  СЕМ да 
представят бизнес план и доказателства за качествена собствена продукция. Най-
вероятно  в  мотивите  не  е  логично  да  се  запише  какво  Съветът  ще  вземе  като 
доказателства.  За  следващото  заседание  дирекцията  ще  подготви  проект  на 
методически  указания  ,  които  да  бъдат  приети  и  оповестени  с  решението  за 
откриването  на  процедури.  Въпросът  е  какво  Съветът  ще  приема  като 
доказателства  –  дали  това  ще  са  доказателства  ,  свързани  с  финансови 
възможности,  технически  възможности,  с  административен,  организационен  и 
творчески  персонал, или с конкретни доказателства, свързани със съдържанието на 
програмата  –  награди,  печелени  от  съответния  оператор  или  рейтинги,  които  е 
постигнал.  Разсъждава  дали  тези  въпроси  да  не  бъдат  написани  под  форма  на 
някакви указания за попълване на документите – към заявлението, което Съветът 
вече е приел като форма и то е публикувано на страницата на СЕМ за участие в 
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такива  процедури  за  цифрови лицензии.  СЕМ би могъл  да  публикува  и  такива 
указания  за  попълване и  представяне  на  документи,  които  да  дадат ориентация 
какво  ще  се  очаква  от  тези,  които  вече  са  регистрирани.  Поясни  още  по 
представения проект, че в него е залегнало по предложение на Офелия Киркорян 
изискване за представяне на доказателства за отстъпени авторски права с оглед на 
това,  че  разпространението  по  цифров  начин  обикновено   е   способ,  който  се 
отстъпва допълнително от правоносителите. Изложи още следните разсъждения – 
след като законодателят е ограничил вписаните в регистъра на СЕМ оператори, е 
имал предвид, че те осъществяват своята дейност по един законосъобразен начин , 
уреждайки правата си. Обърна внимание и върху изискването на бизнес план за 
2009 г.,  при положение че дейност ще бъде стартирана евентуално през 2012 г. 
Логично  е  да  се  иска  за  три  години  напред,  както  е  по  отношение  на 
радиооператори, но при тях се предполага, че предстои да вземат лицензии скоро. 
По отношение на доказателствата за качествена собствена продукция.
Райна  Николова   напомни   за  внасяне  от  дирекцията  на  текстове,  свързани  с 
измененията на лицензиите.   
На  следващото  заседание  обсъждането  ще  продължи,  като дирекция 
„Лицензиране и регистриране” ще предложи проект на методически указания, 
в които ще отразят проект за 5-годишен бизнес план.

ПО ТОЧКА „ТРЕТА”:

СЕМ прие информацията относно процедурата по събиране на оферти за доставка 
и  монтаж  на  лентово  устройство  за  лентовата  библиотека  (изх.  №  22-00-
6/02.11.2009 г.).
По тази докладна предложението на Иван Крусев е СЕМ да прекрати процедурата. 
Мотивът  за  това  е,  че  средствата,  които  биха  се  похарчили  за  такова  лентово 
устройство е много по-целесъобразно да се похарчат за нов втори сървър, който 
може  да  се  купи  за  същата  сума,  който  постепенно  да  елиминира  нуждата  от 
лентова библиотека. 

ПО ТОЧКА „ЧЕТВЪРТА”:

Точката бе отложена.

ПО ТОЧКА „ПЕТА”:

Доротея  Петрова  докладва  относно  постъпило  писмо  от  министъра  на 
правосъдието, в което е отбелязано, че предстоят промени в АПК (или в Закона за 
администрацията), Промените се състоят в това, че като цяло искат да премахнат 
обжалваемостта на първа инстанция на различни актове на различни органи пред 
ВАС  –  предвид  натовареността  на  този  орган.  В  този  смисъл  идеята  е  да 
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разпределят  делата  по  региони.   Отбеляза,  че  тъй  като  СЕМ  е  орган  с 
компетентност  на  цялата  територия,  пречи  това  разпределение  да  стане  –  няма 
такива критерии точно пред кой съд. Предложи на вниманието на СЕМ проект на 
писмо – отговор, в което е отразено предпочитанието на СЕМ обжалваемостта да 
остане пред ВАС.

СЕМ  прие  с  5  гласа  „за”   проекта  на  писмо  -  отговор  до  министъра  на 
правосъдието Маргарита Попова,  (докладна записка от Доротея Петрова с изх. 
№ 04-00-6/02.11.2009 г.).

ПО ТОЧКА „ШЕСТА”:

СЕМ прие отчета на фирма „Уеб системи” относно състоянието на интегрираната 
система за мониторинг  Tarsys (докладна записка с изх. № 30-12-15/29.10.2009 г.). 
на  следващото  заседание  Иван  Крусев  ще  внесе  докладна  във  връзка   с 
предложение за действия на СЕМ за правилното функциониране на системата. 

ПО ТОЧКА „СЕДМА”

Точката бе отложена.

ПО ТОЧКА „ОСМА”:

Във  връзка  с  докладна  записка  от  Жана  Витанова  относно  изтичане  на 
изпитателния  срок   на  трудовия  договор  на  главния  секретар  на  СЕМ  Пламен 
Суруджийски  (изх.№ 30-06-77/28.10.2009г.),  след проведеното обсъждане  СЕМ 
взе  решение  с  5 гласа «за» да бъде назначен Пламен Суруджийски,  главен 
секретар,  на   безсрочен  трудов  договор,  считано  от  11.11.2009  г.  (докладна 
записка с изх. № 30-06-77/28.10.2009 г.).

ПО ТОЧКА „ДЕВЕТА”:

Точката  бе  отложена. Преди  това,  обаче  ,  Анна  Хаджиева  припомни,  че  на 
извънредното заседание на 30.10.2009 г. СЕМ е провел обсъждане  - да бъде даден 
отговор,  защото  е  искана  позицията  на  Съвета  или  не  дава  отговор,  защото  е 
изпуснат срокът. Няколко дни е говорено в Съвета, че отговорът на  СЕМ , който 
евентуално би бил възможен, е да бъде изказана благодарност за предоставената 
възможност,  и че МС ще вземе най-ефективното решение, но би следвало да се 
съобрази с някои решения на КС и 1 решение на ВАС (това, които се прилага и, че 
отчетът  на  СЕМ е приет  от  НС без  възражения  и  досега  Съветът  не  е  забавял 
вземане  на  решения  извън  законоопределения  срок  и  за  постъпили  приходи  от 
санкции, наложени от Съвета за 2008 г. И още, че всеки орган би следвало да се 
съобрази с общия дух на закона и НС и президентсвото следва да решат начина, по 
който „ще се свие органът на 5 члена”. След като припомни идеята по обсъжданата 
точка отбеляза,у че СЕМ е в състав от петима членове и важни решения Съветът 
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взима при по-пълен състав. Затова, а и предвид срока – 30.10.2009 г., обсъждането 
не продължи. 

ПО ТОЧКА „ДЕСЕТА”:

Точката бе отложена.

ПО ТОЧКА „ЕДИНАДЕСЕТА”:

Точката бе отложена.

ПО ТОЧКА ”ДВАНАДЕСЕТА”:

СЕМ  прие  информацията от  доц.  д-р  Райна  Николова  във  връзка  с 
актуализираната Тарифа за таксите.

ПО ТОЧКА „ТРИНАДЕСЕТА”:

СЕМ прие информацията от Анна Хаджиева относно проведената на 02.11.2009 
г. среща с „Нова телевизия – Първи частен канал” АД.

 

Приложени документи към Протокол № 54:

1. Докладна от Е. Станева с изх. № 30-04-47/02.11.2009 г.
2. Докладна от Е. Станева с изх. № 30-04-48/02.11.2009 г.
3. Докладна записка от Зл. Георгиева с изх. № 22-00-6/02.11.2009 г.
4. Докладна записка от И. Крусев с изх. № 30-12-15/29.10.2009 г.
5. Докладна записка от Ж. Витанова с изх. № 30-06-77/28.10.2009 г.
6. Докладна записка от Сп. Янева с изх. № 30-06-29/02.11.2009 г.
7. Съобщение на Комисията по културата, гражданското общество и медиите към 

41-во НС с вх. № 01-00-10/02.11.2009 г.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ: 
Анна Хаджиева Анюта Асенова

 …............... .................. 
Бойчо Кулински Георги Стоименов

 отсъства       ...............
Мария Стефанова Мая Вапцарова

 отсъства       .................
Милен Вълков   отсъства Райна Николова         ..............
Маргарита Пешева 
Председател   отсъства

     

ИЗГОТВИЛ 

.....................

Михаела Йоргова, 
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ПРОТОКОЛА: гл.експерт-
протоколист
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